
PARGAS STAD 

ÄLDRERÅDET 5/2023 

Tid: 31.10.2023 kl. 10.35-12.03 

Plats: Skansen, stadshuset 

 

Närvarande Nyberg Widar  ordförande 
Björklund Inger medlem  avlägsnade sig kl. 12.00 § 39 
Brunnsberg Annika medlem 

 Ginman Leif  medlem 
 Jansson Marita medlem 
 Karlsson Inger  medlem 
 Kronqvist-Sundström Clara medlem 
 Lindqvist Yngve medlem 
 Planting Ann  medlem 
 Salonen Markku vice ordförande     

Åkerfelt Bertil  medlem 
 

 Knuts Åsa  sekreterare 
 
 Saaristo-Levin Heidi planläggningschef    § 35 
 Räsänen Anni  planerare     § 35 
 Haahtela Tuuli  projektledare för Pargas Havis § 35  
 
 
 
§ 33 Öppnande av mötet. 

Ordföranden öppnade mötet kl. 10.35.  
 

§ 34 Mötets laglighet och sammankallande. 
 Ordföranden konstaterade mötet vara lagenligt sammankallat och beslutfört. 
 
§ 35 Presentation av Pargas Havis detaljplan/planläggningschef Heidi Saaristo-Levin. 

Äldrerådets utlåtande om planen. 
 Äldrerådet fick ta del av Pargas Havis detaljplan angående det planerade centret för 

idrott, välmående och fritid i anslutning till Norrbystrand. Förhoppningen är att området 
skall utvecklas till en ny attraktion i Pargas. På plats fanns förutom planläggningschef 
Heidi Saaristo-Levin, planerare Anni Räsänen samt projektledaren för Pargas Havis Tuuli 
Haahtela. Efter presentationen fick äldrerådets medlemmar ställa frågor. Äldrerådet 
ombedes ge ett utlåtande om planen senast 13.11.2023. 

 
 
 



§ 36 Äldrerådet 2023–2025. 
 Äldrerådet består av följande medlemmar: ordförande Widar Nyberg (Pargas svenska 

pensionärer r.f.), vice ordförande Markku Salonen (Eläkeliiton Paraisten yhdistys ry.), 
Inger Karlsson (Pargas svenska pensionärer r.f.),  Ann Planting (Eläkeliiton Paraisten 
yhdistys ry.), Marita Jansson (Paraisten Eläkeläiset ry.), Leif Ginman (Pargas krigsveteraner 
r.f.), Yngve Lindqvist (Pensionärsklubben Festingarna i Nagu r.f.), Inger Björklund (Korpo 
Pensionärer r.f.), Annika Brunnsberg (Pensionärsbostadsföreningen i Houtskär r.f.), Bertil 
Åkerfelt (Pensionärsföreningen i Iniö r.f.), Clara Kronqvist-Sundström (Kårkulla seniorer 
r.f.). 

  
§ 37 Justering av protokollet från senaste möte 

Protokollet från senaste möte justerades. 
 

§ 38 Hälsningar från kommunområdena 
Matserveringen på Fridhem skötas av Kaarea. Gäster som äter i matsalen får efterrätt till 
lunch vilket klienterna inte får. Klienterna får efterrätt först vid middagen. Om gäster äter 
både lunch och middag så får de efterrätt vid båda måltiderna. Varhas områdesservice-
chef Ulrika Lundberg har kontaktats. 

 
Konstateras igen att kommunalgården i Korpo som finns på stadens försäljningslista 
behövs. I Korpo önskar man få utegymmet närmare centrum, nu är det planerat till 
området vid skolan.  
 
Missnöjet med utvecklingen på Grannas består. 
 
I Nagu har Varha kallat till möte med aktörer gällande fritidsaktiviteter. 
 
Pensionärsföreningen Festingarna och fem andra föreningar köpte och renoverade 
gemensamt upp kommunalstugan i Nagu vilken också för några år sedan fanns på stadens 
försäljningslista. Naguföreningarna är mycket nöjda med köpet. Detta kunde vara ett bra 
exempel för Korpoföreningarna angående kommunalgården. 
 
I Pargas finns det många föreningar som inte har någon lokal att vara i. Tomma 
fastigheter skulle finnas i staden men staden har inte möjlighet att upprätthålla alla. Även 
många föreningars ekonomiska lägen är så dåliga att föreningarna själva inte har 
möjligheter att upprätthålla fastigheter. 
 

§ 39 Planering för mötet med Kimitoöns råd för äldre och personer med funktions-
nedsättning. 
Mötet med Kimitoöns råd för äldre och personer med funktionsnedsättning planeras till 
tisdag 28.11. Mötet börjar med lunch kl. 12.  Några tjänstemän kommer att bjudas in vilka 
får presentera aktualiteter. Sekreteraren kontaktar ordföranden för Kimitoöns råd med 
en inbjudan till mötet. Äldrerådet bjuder även stadens eget råd för personer med 
funktionsnedsättning till mötet. 
 
 
 
 



§ 40 Presentation av påverkningsorganen för fullmäktige 13.11 
På fullmäktigemötet 13.11 kommer stadens påverkningsorgan att presentera sig för 
fullmäktige. Ordföranden Widar Nyberg presenterar äldrerådet. Om det finns någon 
annan från rådet som är intresserad av att medverka är det bara att komma till mötet.  
 

§ 41 Övriga ärenden 
Stadens förvaltningsstadga kommer att uppdateras. Sekreteraren skickade in äldrerådets 
önskemål om att alla medlemmar skulle få en ersättare. 

  
§ 42 Följande möte. 
 Följande möte planeras till 28.11. 
 
 

 
Pargas 31.10.2023  
 
 
 
   
Widar Nyberg    Åsa Knuts 
ordförande    sekreterare 
 
 
 
 
 

  


